
Zápis  
z 11. zasedání Akademického senátu UHK dne 13. května 2009 

__________________________________________________________ 
 
Přítomni: doc. Tatiana Gavalcová (FIM), Ing. Karol Radocha (PdF), Kateřina 
Francová (SK za PdF), 
 
Mgr. Lenka Horáková, Mgr. Jiří Štěpán (FF),  
Mgr. Filip Rubáček (FIM), 
Mgr. Iva Bartošová, RNDr. Jitka Kühnová, JUDr. Miroslav Mitlöhner (PdF), 
 
Michal Munzar, Vítězslav Louda, Petr Rezek (SK za FF), 
Jiří Šťovíček, Vojtěch Talášek, Alena Vejsadová (SK za FIM), 
Filip Sedlák (SK za PdF). 
 
Omluveni: PhDr. Jan Mervart (FF), Ing. Jaroslava Dittrichová, Ing. Karel Mls (FIM), 
Mgr. Václav Maněna (FF), Tomáš Juříček (SK za FIM), Eliška Doležalová (SK 
za PdF), Martina Týblová (SK za FF).  
  
Hosté: prof. RNDr. PhDr. Antonín Slabý, CSc., prorektor pro tvůrčí činnost a vnější 
vztahy, PhDr. Dana Musilová, CSc., prorektorka pro vnitřní záležitosti, prorektorka 
pro strategii a rozvoj, Ing. Stanislav Klik, Ph.D., kvestor UHK, doc. Ing. Václav 
Janeček, CSc., děkan FIM, doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., děkan PdF, Ing. Edita 
Krejčová, ředitelka VŠ kolejí, Mgr. Jaroslav Kacetl, Ph.D., zástupce UHK ve sněmu 
RVŠ. 
 
Průběh jednání:  
 
Jednání otevřela a vedla doc. Gavalcová. Přivítala všechny senátorky a senátory 
a také hosty přítomné na zasedání.  
 
Program zasedání byl navržen následovně: 
 

1. Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2008 (předkládá doc. RNDr. Josef 
Hynek, Ph.D., MBA, rektor UHK) 

2. Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2008 (předkládá doc. RNDr. Josef 
Hynek, Ph.D., MBA, rektor UHK) 

3. Různé 
 
Doc. Gavalcová vznesla dotaz na doplnění nebo změnu pořadí projednávání 
jednotlivých bodů. Nikdo z přítomných senátorů tak neučinil. Poté doc. Gavalcová 
navrhla přidat do programu jeden další bod, v pořadí 3., a to Ubytovací komise AS 
UHK. Po odsouhlasení došlo k rozšíření programu o uvedený bod. 
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Bod 1. - Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2008 (předkládá doc. RNDr. 
Josef Hynek, Ph.D., MBA, rektor UHK) 

 
Výroční zprávu o činnosti UHK za rok 2008 předkládá AS UHK rektor UHK 
doc. Hynek, prostřednictvím prorektorky pro strategii a rozvoj dr. Moniky Žumárové. 
Text výroční zprávy (VZ) obdrželi senátoři v elektronické podobě, sestavovatelka 
dr. Žumárová dala dostatečný časový prostor pro připomínkování. Povinnost 
zpracovat VZ plyne vysokým školám na základě §21 odst. 2 zákona č. 111/1998 Sb. 
o vysokých školách a při jejím vyhotovení byla respektována předepsaná struktura, 
inovovaná oproti předchozím rokům. VZ o činnosti UHK za rok 2008 byla předložena 
– v pracovní verzi – jednání kolegia rektora UHK dne 6. května 2008; kolegium přijalo 
usnesení o jejím schválení. VZ o činnosti UHK za rok 2008 byla předložena také 
Správní radě UHK k elektronickému vyjádření (podle §15 odst. 2 písm. c) zákona 
č. 111/1998 Sb. o vysokých školách se požaduje vyjádření Správní rady UHK k VZ). 
 
Úkolem AS UHK je projednat VZ a na základě §9 odst. 1 písm. d) zákona 
č. 111/1998 Sb. o vysokých školách ji schválit.  
 
Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2008 podává především úplným způsobem 
přehled o struktuře UHK, o složení jednotlivých orgánů univerzity a jednotlivých fakult 
a zabývá se všemi činnostmi UHK za toto období, zejména akademickými činnostmi 
včetně hlediska jejich excelence a kvality, dále kvalitou a kulturou akademického 
života, procesu internacionalizace, zajišťování kvality činností a obecně aktuálním 
naplňováním činností vedoucích k rozvoji UHK.  
 
Doc. Gavalcová požádala dr. Žumárovou o uvedení VZ a o sdělení podstatných 
skutečností obsažených ve výroční zprávě. 
 
Dr. Žumárová uvedla Výroční zprávu o činnosti UHK a komentovala její obsah 
formou krátké prezentace. Uvedla, že zpráva respektuje formu vyžadovanou MŠMT, 
např. byly přeskupeny údaje o mobilitách, uvedly se informace o uskutečněných 
změnách ve vedení univerzity i fakult a rovněž v akademických senátech, uvádí se 
členství v mezinárodních organizacích. Zpráva dokumentuje platné vnitřní předpisy 
UHK, je v ní tabulka o kvalifikační struktuře pracovníků nově vyžadovaná MŠMT.  
 
Doc. Gavalcová poděkovala paní prorektorce i celému spolupracujícímu týmu 
za sestavení VZ. Přítomné vyzvala k dotazům nebo diskusi; tato se nekonala, proto 
se přistoupilo k hlasování o schválení VZ, které se uskutečnilo podle VJŘ AS UHK 
jako veřejné. 
 
Počet přítomných členů AS UHK byl v okamžiku hlasování 16.   
 
Hlasováno: pro 16, proti 0, zdržel se 0. 
 
Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2008 ve znění předloženém doc. RNDr. 
Josefem Hynkem, Ph.D., MBA, rektorem UHK, byla schválena. 
 
Bod 2. - Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2008 (předkládá doc. RNDr. 
Josef Hynek, Ph.D., MBA, rektor UHK) 
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Výroční zprávu o hospodaření UHK za rok 2008 předkládá rektor doc. Hynek 
prostřednictvím kvestora ing. Stanislava Klika. Výroční zprávu o hospodaření UHK 
za rok 2008 obdrželi senátoři v elektronické podobě, kvestor jako sestavovatel 
postupoval podle metodiky MŠMT. Povinnost zpracovat výroční zprávu 
o hospodaření rovněž plyne vysokým školám z §21 odst. 2 zákona č. 111/1998 Sb. 
O vysokých školách;  při jejím vyhotovení byla respektována předepsaná struktura 
a údaje seskupené do tabulek. Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2008 byla 
předložena na jednání kolegia rektora UHK dne 6. května 2008; kolegium přijalo 
usnesení o jejím schválení. Výroční zpráva UHK o hospodaření UHK za rok 2008 
byla předložena také Správní radě UHK k elektronickému vyjádření, Správní rada 
UHK se jí zabývala podle §15 odst. 2 písm. c) zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých 
školách. 
 
Úkolem AS UHK je projednat výroční zprávu a na základě podle §9 odst. 1 písm. d) 
zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách ji schválit. Doc. Gavalcová předala slovo 
Ing. Klikovi, kvestor podal krátký výklad o struktuře a vynaložení finančních 
prostředků obsažený v této Výroční zprávě o hospodaření. 
 
Poté byla otevřena diskuse: 
 
Doc. Gavalcová se dotázala, zda existují nějaké akutní (finanční) hrozby, které 
ohrožují UHK?  
Ing. Klik se domnívá, že ne, je snaha utrácet méně a nemyslí si, že jsou nějaké 
rizikové tendence. 
 
Doc. Gavalcová upozorňuje na elektronický způsob projednávání výroční zprávy, kdy 
i Správní rada UHK má povinnost se k ní vyjádřit, činí to v limitu 13.5.2009, 9,00 
hod., výsledek se očekává v nejbližším čase. 
  
Po uzavření diskuse následovalo hlasování - podle zákona AS UHK schvaluje VZ 
o činnosti a o schválení rozhoduje hlasováním, toto bylo podle VJŘ AS UHK 
navržené jako veřejné.   
 
Počet přítomných členů AS UHK byl v okamžiku hlasování 16.   
 
Hlasováno: pro 16, proti 0, zdržel se 0.  
 
Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2008 ve znění předloženém 
doc. RNDr. Josefem Hynkem, Ph.D., MBA, rektorem UHK, byla schválena. 
 
Bod 3. - Ubytovací komise AS UHK.  
 
Existenci a obsahu práce ubytovací komise AS UHK byl věnován bod předložený 
a posléze stažený na jednání senátu už 25.2.2009 (dokumentace je v zápisech 
z předchozích jednání AS UHK). Písemný požadavek na definitivní uzavření diskuse 
podal k AS UHK dne 12.5.2009 Vojtěch Talášek, v tomto okamžiku její předseda. 
V mailové komunikaci zaslané doc. Gavalcové se vyjádřil souhlasně k myšlence 
formulované prorektorkou dr.Musilovou na ustavení menší pracovní komise k řešení 
problémů s ubytováním studentů na kolejích a souhlasil se zrušením existující 
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ubytovací komise jako komise AS UHK, za tím účelem předložil také návrh 
na formulaci usnesení AS UHK.  
 
Poté doc. Gavalcová podala návrh na kroky řešení: 
 
Na tomto jednání si AS UHK ujasní:  
 
a) P. prorektorka dr. Musilová potřebuje kvůli problematice kolejí akční orgán, 

menší, s navrženou škálou činností, ale nepotřebuje nutně komisi AS UHK, má  
k tomu pravomoce a má také představu o složení. AS UHK do tvorby tohoto 
seskupení nemá co mluvit, uvítá však zastoupení AS UHK minimálně členem 
Vojtěchem Taláškem, a to i podle dosavadní představy dr. Musilové.  

b) V. Talášek jako předseda dosud existující UK AS UHK souhlasí s tímto řešením, 
jak to dokládá mailová komunikace. 
 

AS UHK nenamítal proti postupům v těchto krocích. Poté:  
 
c) Doc. Gavalcová, respektujíc stanovisko AS UHK, podává návrh na zrušení dosud 

existující UK AS UHK. UK byla komisí Akademického senátu, sice zřízena 
na žádost p. prorektorky doc. Jedličkové, ale existovala a pracovala jako komise 
AS UHK, zrušit ji má proto opět AS UHK.  

d) Činnost skupiny kolem p. prorektorky bude plně autonomní a AS UHK bude 
případně řešit jenom záležitosti přesahující z ní do agendy AS UHK.  
 

AS UHK k tomu nenamítá. Doc. Gavalcová vyzvala k podání jiných návrhů. 
 
Dr. Musilová uvedla, že požaduje nejprve vyjádření AS UHK ke zrušení stávající 
ubytovací komise, pak se teprve rozhodne co dál. Upozorňuje na skutečnost, že 
právě ředitelka Vysokoškolských kolejí a pan rektor jsou kompetentní osoby, které 
zodpovídají za provoz VŠ kolejí, ne studenti. Dr. Musilová preferuje označení Kolejní 
komise a za její členy kromě své osoby předpokládá: dr. Mitlöhner, Vojtěch Talášek, 
Jakub Korf, ing.Krejčová, dostanou k tomu nominace písemnou formou. 
  
Proto doc. Gavalcová podala návrh na hlasování o zrušení ubytovací komise AS 
UHK, doc. Mitlöhner navrhuje doplnit časový údaj – dnem 13.5.2009, hlasování bylo 
navrženo veřejným způsobem, v okamžiku hlasování je přítomno 16 senátorů. 
 
Hlasováno: pro 16, proti 0, zdržel se 0.  
 
Návrh na zrušení Ubytovací komise AS UHK dnem 13.5.2009 byl přijat. 
 
Dr. Musilová dodává, že pracovní název nové komise je Kolejní komise a za AS UHK 
se členem stane dr. Mitlőhner, V.Talášek a předseda Kolejní rady, dále Ing. Krejčová 
a dr. Musilová. Dr. Musilová požaduje zaznamenat, že AS UHK bere na vědomí 
založení této komise. 
 
Bod 4. Různé 
1. Ing. Klik seznámil přítomné senátory s možností odkoupení 2 bytů: UHK má 
od města pronajaté 2 byty v Zieglerově ulici o výměre 38 m2 a 50 m2, nyní dává 
město možnost je odkoupit, cena je 1,7 mil. za oba byty. V nájmu jsou 6 let a jsou 
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poskytovány zaměstnancům UHK. Cena je zejména s ohledem na polohu domu 
výhodná, z hlediska nalezení finančních prostředků je možné byty koupit, byť 
momentálně tato koupě není v rozpočtu uvažována, s byty lze naložit i formou 
pozdějšího prodeje. Ing. Klik požádal AS UHK diskutovat k této záležitosti 
a formulovat názory za účelem podpory rozhodování.  
Doc. Gavalcová se dotazuje v jakém časovém horizontu se má o věci rozhodnout? 
Ing. Klik – do 20.5. chce Magistrát rozhodnutí UHK. 
P.  Rezek se dotazuje, z čeho by se koupě financovala?  
Ing. Klik – z FRIMu, příp. z rektorátních prostředků. 
Doc. Gavalcová upozorňuje, že akademický senát není dost dobře připravený 
na rozhodnutí, jelikož je to čerstvá věc a proto můžeme skončit pouze u názoru. 
Ing. Klik reaguje, že jakýkoliv názor je pro něho ideální. 
Doc. Gavalcová navrhuje písemné vyjádření senátorů např. do pondělí 18.5., 
nakonec navrhuje uzavřít diskutování v závěru různého, aby se vytvořil alespoň malý 
časový prostor na promýšlení názorů senátorů, a věnovat se zatím dalším 
příspěvkům v rámci bodu Různé.  
 
2. Doc. Gavalcová se dotázala Ing. Radochy na aktuální výsledek doplňovacích 
voleb do SK AS UHK na PdF, jelikož konání těchto doplňovacích voleb bylo 
posunuto z původních dubnových termínů na na 5.-7.5.09 s uzávěrkou nominací 
14 dní od uvedeného 7.4.2009. Ing. Radocha, předseda volební komise pro konání 
těchto voleb, uvedl ze zápisu volební komise pořízeného ze sčítání hlasů voleb 
do AS UHK za PDF, že dne 7.5.2009 ve 14:00 byla za přítomnosti čtyř členů volební 
komise AS UHK za PdF otevřena volební urna s hlasovacími lístky. V urně bylo 
nalezeno 809 volebních lístků.  
 
Postup sčítání:   
Volební komise zjistila, že voleb se zúčastnilo 809 studentů. Dále komise zjistila, 
že 10 volebních lístků je neplatných z důvodu nesprávného označení kandidátů. 
Platných hlasovacích lístků je tedy 799.  
 
VOLBY DO AS UHK – PdF 
 
 

VOLIČI 
 

VOLEBNÍ LÍSTKY 
 

akad. obec  opráv. 
voličů  

hlasujících 
voličů  

hlasujících 
voličů v %  

odevzdané platné  neplatné  

studenti  5063  809  15,98%  809  799  10  

CELKEM  5063  809  15,98%  809  799  10  

 
 Výsledky hlasování - Výsledková listina hlasování studentů do studentské komory 
abecedně: 
 

Kandidát  Hlasy  

Brabcová Michaela, Bc.  122  
Čán Michal  78  
Hrazděra Aleš  22  
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Košnerová Monika  40  
Měchura Vojtěch  43  
Novák Jan  39  
Pacovský Ondřej  114  
Pokorná Lenka  39  
Potocká Veronika  21  
Raková Jitka  72  
Roubal Aleš  125  

 

Pořadí kandidátů do studentské komory volených studenty podle získaných hlasů: 

Pořadí Kandidát  Hlasy  
1 Roubal Aleš  125  
2 Brabcová Michaela, Bc.  122  
3 Pacovský Ondřej  114  
4 Čán Michal  78  
5 Raková Jitka  72  
6 Měchura Vojtěch  43  
7 Košnerová Monika  40  
8 Novák Jan  39  
9 Pokorná Lenka  39  

10 Hrazděra Aleš  22  
11 Potocká Veronika  21  
 

Volební komise konstatuje, že do AS UHK za PdF postupují podle VJŘ AS UHK (čl.7 
– Volby členů AS UHK):  
 
Studentská komora: Roubal Aleš  
 
Volební komise stanovila, že připomínky k průběhu a výsledkům voleb je nutné podat 
písemně předsedovi volební komise AS UHK nejpozději do 7 dnů po konání voleb (tj. 
do 14. 05. 2009 do 14h).  
 
Přítomní členové volební komise: Vojtěch Talášek, Kateřina Francová, Ing. Karol 
Radocha, Ph. D. Mgr. Václav Maněna, Ph. D.  
 
Doc. Gavalcová vyjádřila poděkování všem, kteří kandidovali, členům volební komise 
za odvedenou práci a také všem voličům za účast. 
 
3. Paní prorektorka dr. Musilová požádala, aby se AS UHK sešel k jednání v červnu 
2009; k tomuto jednání hodlá předložit na základě postupu harmonizace vnitřních 
předpisů UHK nově vytvořený studijní a zkušební řád (SZŘ) platný pro celou UHK. 
Předpokládá jednání časově předcházející v orgánech UHK, následně rozhodnutí AS 
UHK bude znamenat jeho přijetí nebo nepřijetí. Termín je nutný kvůli účinnosti – 
předpokládá, že studenti, kteří nastoupí do studia od 1.9. 2009, by se již řídili tímto 
celouniverzitním SZŘ.  
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Dále paní prorektorka uvádí, že dostala dopis od studentky Lenky Malochové 
ohledně diskuse – celostátního internetového fóra o  podmínkách a zkušenostech  
ze studia na jednotlivých vysokých školách v ČR, které chtějí studenti založit; 
po UHK požadují pouze uvedení oznámení nebo zmínky o této diskusi na webové 
stránky UHK. 
 
K. Francová se dotazuje, zda by do tohoto fóra mohl vstupovat kdokoliv nebo jen 
někdo k tomu pověřený? 
Dr. Musilová odpovídá, že všichni studenti. 
Doc. Gavalcová uvádí, že samozřejmě není vhodné názory recenzovat, ale v případě 
jiného pohledu na věc lze eventuelně reagovat na negativní názor názorem jiným 
a vést korektně diskusi. Dále potvrzuje dr. Musilové konání červnové zasedání AS 
UHK a navrhuje termín 17.6.2009. 
 
4. Dr. Žumárová informuje, že zahájí kroky, aby se setkali zástupci fakult i studentů 
k záměru tvorby jednotného informačního systému na UHK. 
 
5. Mgr. Štěpán upozorňuje, že se blíží přijímací zkoušky a klade dotaz, zda by 
nestálo za úvahu prostudovat studijní obory a podmínky přijímacích zkoušek 
na blízké Univerzitě Pardubice? 
Doc. Janeček považuje sledování podmínek studia nabízených univerzitami 
v blízkém okolí za dobrou připomínku. 
Doc. Gavalcová doplňuje, že podle výzkumů forma přijímacího řízení je pouze jedním 
z faktorů studentova rozhodování a jeho výběr fakulty nebo vysoké školy ovlivňují 
i jiné faktory, často subjektivní (zkušenosti přátel apod.), letos jsou navíc přijímací 
zkoušky již připraveny, ale situaci je vhodné sledovat. 
 
6. Doc. Gavalcová uvedla informace o konání 2. sněmu RVŠ a zmínila se 
o dokumentech EUA o průběhu a výstupném komuniké ministrů evropských států 
odpovědných za vysokoškolské vydělávání. Toto setkání se koná každé 2 roky 
a letos v dubnu proběhlo v Louvain. Komuniké jednak hodnotí uplynulé období 10 let 
průběhu Boloňského procesu a obsahuje vize a priority definované pro období až 
do r. 2020; patří k nim např. rozšiřování celoživotního vzdělávání, posílení vzdělávání 
pro zaměstnatelnost, podpora mobilit – předpoklad je, že až 20 procent absolventů 
VŠ studia v Evropě stráví část studia, minimálně však jeden semestr, na VŠ 
v zahraničí. Uvedla také údaje z r. 2009 o ucházení se VŠ v ČR o udělení Diploma 
Supplements a ECTS Label. Podrobnosti a plné znění dokumentů jsou na stránce 
Boloňského procesu na webu MŠMT. 

 
7. V závěru se AS UHK vrátil k otázce Ing. Klika o zakoupení bytů v Zieglerově ul.;  
definitivní rozhodnutí UHK v této věci jako o nabytí nebo o nakládání s majetkem se 
váže na souhlas a schválení Správní radou UHK. Jelikož v případě AS UHK jde 
o projevení názoru, doc. Gavalcová navrhuje vyjádřit se ve škále „ano, spíš ano, spíš 
ne, ne“. 
 
8. Mgr. Rubáček doporučuje byty koupit, sám má osobní zkušenost s bydlením 
v jednom z nich. 
Prof. Slabý doporučuje též koupit; vidí potřebu bytů např. pro nové pedagogy, pokud 
vzniknou nové fakulty UHK. 
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Doc. Gavalcová se dotazuje, v jakém stavu byty jsou? 
Mgr. Rubáček odpovídá, že jsou ve výborném technickém stavu, po rekonstrukci, 
jedinou vadou je opadávající omítka. 
Ing. Krejčová upozorňuje, že byty jsou v památkové zóně, proto problém s omítkou 
bude i nadále, nicméně doporučuje jejich odkoupení. 
Doc. Gavalcová shrnula názory senátorů (ke koupi bytů) jako stanovisko „spíš ano“. 
 
Další příspěvky do různého nebyly; informace o příští agendě AS UHK jsou: 
strukturace PdF, harmonizace vnitřních předpisů UHK – tyto budou na programu 
v červnu. Bod různé byl ukončen. V závěru jednání bylo formulováno usnesení.  
 
Usnesení z jednání AS UHK: 
 
Akademický senát UHK na svém 11. zasedání dne 13. května 2009 přijal 
usnesení: 
 

1. AS UHK po projednání schvaluje Výroční zprávu o činnosti UHK za rok 2008 
ve znění předloženém Jeho Magnificencí doc.  RNDr. Josefem Hynkem,  
MBA, Ph.D., rektorem UHK.  
 

2. AS UHK po projednání schvaluje Výroční zprávu o hospodaření UHK za rok 
2008 ve znění předloženém Jeho Magnificencí doc.  RNDr. Josefem Hynkem,  
MBA, Ph.D., rektorem UHK.  
 

3. Akademický senát UHK zrušuje ke dni 13.5.2009 Ubytovací komisi AS UHK. 
 
4. Akademický senát UHK vzal na vědomí záměr PhDr. Dany Musilové, CSc., 
prorektorky pro studijní záležitosti, na ustavení Kolejní komise dnem 13.5.2009. 
 
O přijetí usnesení hlasovali členové akademického senátu veřejně. V okamžiku 
hlasování bylo v jednací místnosti přítomno 15 členů AS UHK (odešel Vojtěch 
Talášek). 
 
Hlasováno: pro: 15, proti: 0, zdržel se: 0. 
 
Usnesení AS UHK bylo přijato jednomyslně. 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 17. 6. 2009, 13,30 hod., 
rektorát UHK. 

                                                                             
 
                 
                                                                          doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc.  
                                                                          předsedkyně AS UHK 
 
V Hradci Králové dne 13.5.2009                   
Zapsala: Iveta Vondráčková 
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